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Vammaisneuvoston kokous 

Aika 

Paikka 

Läsnä 

Poissa 

28. Kokouksen avaus

Tiistai 8.4.2025 klo 18:00–19:50 

Kaupungintalo, kaupunginhallituksen huone, Raatihuoneenkatu 9, 
Porvoo 

Johanna Aaltonen, puheenjohtaja 
Jorma Kiljunen 
Kirsti Nuotio 
Maija Aatelo saapui 18:02 
Mari Tammisaari 
Leena Ongley 
Antti Sinisaari 
Seija Koponen 
Mikko Nieminen, saapui 18:04 
Hilkka Reinivuo, varajäsen 
Maija Eklöf, sihteeri 

Matti Lehesniemi 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18:00. 

29. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

30. Pöytäkirjantarkastajien valinta
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Håkan Westerholm ja Jorma 
Kiljunen. 

31. Esityslistan hyväksyminen
Esityslista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi. 

32. Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Mikaela Nylander ja elinvoimalautakunnan
puheenjohtaja Jenna Perokorpi

Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jorma Wiitakorpi oli myös 
kutsuttu, mutta hänen aikatauluunsa ei tämä kokous sopinut.  

Jenna Perokorpi toimii myös ylialueellisen työllisyysjaoston 
puheenjohtajana. Elinkeinolautakunta päättää kulttuuriin ja vapaa-
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aikaan liittyvistä asioista, kuten Museotoiminnasta, antaa ohjausta 
Taidetehtaan toiminnalle, liikuntapaikkoihin liittyvissä asioissa, 
kuten mm. kaupunki on kartoittanut kaikki omat liikuntapaikkansa 
liikuntapaikkaselvityksessä. Kokonniemihanke, kirjastopalvelut, 
vapaa sivistystyö ja musiikki- sekä kuvataideopisto ja 
kansalaisopisto kuuluvat niin ikään elinkeinolautakunnan alaan. 
Samoin nuorisopalvelut ja matkailu ja markkinointi ja Visit Porvoo 
sekä yrittäjyys. Näiden kaikkien lisäksi lautakunta ohjaa 
ylialueellista toimintaa myös työllistymistä ja kotouttamista uusina 
toimintoina tämän vuoden alusta. 
 
Mikaela Nylander totesi, että mennyt nelivuotiskausi on ollut 
valtuustossa rauhallinen ja on voitu panostaa kaupungin kasvuun 
ja kehitykseen. Nyt kuitenkin tilanne on nopeasti muuttunut ihan 
erilaiseksi. Uusi valtuusto joutuu heti tasapainottamaan taloutta 
rankalla kädellä. Fortumin yhteisöverotuotoista putoaa pois 30M€. 
Kaikkia palveluita ja investointeja tullaan tarkastelemaan uudelleen. 
Jos se ei auta, joudutaan mahdollisesti korottamaan veroja. 
Kokonniemen kokonaisuudessa on jokaiselle jotakin. Nyt sitä 
investointia pitää myös jaksottaa. Porvoo kasvaa kuitenkin tällä 
hetkellä ja uusiin päiväkoteihin ja kouluihin on investoitu 200M€. 
Porvooseen on tullut uusia asuinalueita, tänne on muuttanut uusia 
porvoolaisia, joista suurin osa on maahanmuuttajia. Maan 
sisäisessä muutossa Porvoo ei pärjää tällä hetkellä. Vuoden 2024 
tilinpäätös oli -48.3M€ ja 2025 tulee myös olemaan alijäämäinen. 
 
Jäsen Nieminen ilmaisi tyytyväisyytensä siihen, että kaupungin 
investointisuunnitelma tullaan avaamaan ja suunnittelemaan 
uudelleen tässä taloudellisessa tilanteessa. Nylander totesi, että 
kaikkien valtuustoryhmien on oltava mukana ja tehtävä yhteistyötä 
heti alusta lähtien. Nykyinen valtuusto järjestää toukokuussa 
taloudellisen iltakoulun uudelle valtuustolle yhteisesti, jotta uusi 
valtuusto pääsee ripeästi alkuun. Perokorpi totesi, että myös 
kaikkien lautakuntien on tehtävä yhteistyötä ja kaikkien on 
sitouduttava ylialueelliseen yhteistyöhön.  
 
Jäsen Aatelo kysyi vammaisten ihmisten työllistymisen 
edistämisestä ja totesi myös, että Nimbus-talo ei ole esteetön 
vammaisen työskentelytilana. Perokorpi kertoi, että vuoden alussa 
kunnille tulleet työllisyyspalvelut on ollut valtava muutos. Kaikki 
materiaali, järjestelmät ja työntekijät on siirretty valtiolta kunnille 
liikkeenluovutuksena.  Aluksi keskityttiin siihen, että saatiin kaikki 
etuudet maksettua asiakkaille.  Nyt, kun saman katon alla on 
henkilöt ja yritykset, on kuitenkin mahdollisuus tehdä parempaa 
työllisyyspolitiikkaa kuin aiemmin. Tehdään tiivistä yhteistyötä 
työllisyysalueen kuntien kanssa. Voidaan etsiä ja kouluttaa oikeaa 
osaamista työnantajien tarpeeseen. Nylander kertoi, että uudessa  
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mallissa kunnat joutuvat maksamaan myös sakkoja, mikäli eivät 
saa henkilöitä työllistettyä.  
Jäsen Aatelo toivoi vielä, että otettaisiin erilaiset neurokirjon 
henkilöt mukaan erilaisiin työyhteisöihin. Vaikka he ovat erilaisia 
sosiaalisilta taidoiltaan, on heillä paljon osaamista. Nylander totesi, 
että tämä on myös haaste kouluissa.  
 
- Jäsen Westerholm kertoi terveiset HUSille, että kuurojen 

palvelua tulee parantaa takaisinsoitossa tai lähettämällä 
tekstivistin 

- Puheenjohtaja Aaltonen totesi, että vammaisneuvoston ja 
kaupungin virkamiesten yhteistyö on tällä hetkellä erittäin 
hyvää. Keskustelu ja vuorovaikutus on ajantasaista. 
Vammaisneuvosto ei ole tehnyt lausuntoja. Nylander totesi, että 
vammaisneuvostossa on oivallettu täysin neuvoston rooli.  

- Nylander totesi, että uuden valtuustokauden alussa alkaa myös 
kaupungin uuden strategian tekeminen. 

 
 

33. Seuraavan vammaisneuvoston valinnan järjestäminen 
Yhteiskokous on 21.5. klo 18–19.30 Kaupungintalolla 
Valtuustosalissa. Käytiin asia esityksen perusteella läpi ja sovittiin 
ilmoitusteksti, joka lähtee mainostoimistoon muokattavaksi ja 
lehdille viikolla 17.  Sovittiin myös, että tarkennetaan 
äänestysmenettelyä hallintojohtajan kanssa.     

  
34. Edellisen kokouksen päätökset 

Todettiin, että päätökset on viety toteutukseen. 
 

35. Uudenmaan vammaisneuvosto 
Todettiin, ettei uutta kerrottavaa ole. 
 

36. Terveiset hyvinvointialueen vammaisneuvostosta 
Soveltamisohjeen tekemistä jatketaan. Henkilökohtaisen avustajan 
työnantajan oppaan tekemisessä on ollut ongelmia. Asia etenee.  
Pöytäkirjat eivät valmistu ajallaan. Kuljetusasiat eivät ole vieläkään 
kunnossa. 7–9.5 on Pohjoismaiden yhteinen kokous, joka keskittyy 
henkilökohtaiseen apuun.  

37. Muut asiat 

• Palaute ” 72 h” -koulutus - paikalla vain neljä osallistujaa. 
Materiaali ja koulutuksen sisältö olivat hyvät.  

• Vaalipaneeli kunnallisvaaliehdokkaille kirjastolla – tilaisuus 
oli hyvä. Paikalla oli seitsemän puolueen edustajat ja 
yleisöä oli hyvin paikalla.  Jonkin verran keskustelua sote-
asioista. 
 

                                   Tulevat tapahtumat 
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• Aivoterveys -tapahtuma, syksy 2025? 
• Hyvinvointiin liittyvä avoin tilaisuus, syksy 2025 

 

Mahdollisia vieraita 

• Kansalaisopiston rehtori Annelie Åkerman-Anttila 6.5.2025 
 

• Valmius- ja turvallisuuspäällikkö Minna Ruolanto syksy 
2025? 
 

38. Seuraava kokous  
Vammaisneuvoston seuraava kokous pidetään 6.5.2025 klo 18–20, 
paikka varmistuu myöhemmin.  

 
   39. Kokouksen päättäminen   

 
Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 19.50. 
 

 
Johanna Aaltonen  Maija Eklöf 
puheenjohtaja  sihteeri 

 

Pöytäkirjan tarkastajat 

 

Håkan Westerholm  Jorma Kinnunen 

                                                                

 

 


